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 Vážení spoluobčané, 
 dva měsíce utekly jako voda a znovu se setkáváme na stránkách obecního zpravodaje. Co je tedy v obci 
nového? 
 Nikdo z Vás asi nepřehlédl zemní práce jednak na opravě kanalizace u hasičárny a jednak na výměnách 
vodovodních šoupat a přípojek na Staré cestě. Kanalizaci u hasičárny opravuje firma Kavas a v podstatě jde        
o posílení kapacity kanalizace v případě přívalových dešťů. Tato větev kanalizace bude u domu č. p. 84 
propojena do páteřní kanalizace po druhé straně komunikace a bude sloužit k jejímu odlehčení. Zároveň jsou do 
ní přepojeny veškeré přípojky z původní mělké a dosluhující kanalizace. 
 Výměny šoupat a vodovodních přípojek na Staré cestě provádí Vodárenské sdružení Bechyňsko jako 
přípravu před generální opravou chodníků a komunikace. 
 Příprava akce Stará cesta pokračuje zatím dokončováním  prací na projektu. K původní projektové 
dokumentaci měl výhrady odbor dopravy MěÚ v Táboře, a proto musela být dle jejich požadavků upravena.        
V současné době čekáme na souhlasné stanovisko právě tohoto odboru, abychom mohli požádat o územní řízení. 
 Včera jsem se zatím neoficiálně dozvěděl, že nám bude přidělena dotace na opravu kanalizace pod 
ořechy. Bude o něco menší, než jsme žádali, přesto jde o pěknou sumu. Mělo by to být 450 000 Kč. Po vybrání 
dodavatele této opravy, bude stavba zahájena. 
 Na dobré cestě jsou i dotace na opravu školy a rekonstrukci pošty a knihovny.   
 Zastupitelstvo obce schválilo zapojení naší vesnice do letošního ročníku soutěže „Vesnice roku“. Prosím 
Vás tímto všechny o podporu tohoto záměru a pomoc při soutěži samotné. Stačí když si budete více všímat 
svého okolí, upozorníte nás na nepořádek a třeba uklidíte zanedbaný kout, na který se pozapomnělo.   
  Opět nabízím všem zájemcům konzultaci k jakékoliv oblasti, kterou se obec zabývá. Na těchto stránkách 
není dostatek prostoru pro podrobné vysvětlování a řadě nedorozumění a dohadům se dá předejít dotazem na 
správném místě.      St. Houdek 
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                                          Jednota Sudoměřice u Bechyně 
               Vážení občané, zákazníci, kteří chodíte nakupovat do prodejny COOP, Jednota obchodní 
družstvo Tábor, máme pro Vás sdělení. 
 Došlo k výměně personálu v naší prodejně, jak jste jistě již sami zaznamenali. Bývalé pracovnice  
k tomu měly své důvody. Chceme podotknout, že se na jejich odchodu podepsaly i stížnosti, které se 
objevovaly jako anonymní dopisy na ústředí Jednoty. Vše se muselo prošetřit a to určitě nedodá žádnému 
člověku chuť do práce. Je škoda, že se nespokojený zákazník nedokáže domluvit s personálem prodejny a své 
připomínky tak řešit přímo. Místo toho používá anonym. Určitě se nenajde člověk ten, aby se zachoval lidem 
všem – to známe všichni. Jde o trochu slušnosti, pochopení a snahy se domluvit. 
 Doufáme, že se novým pracovnicím u nás bude dařit lépe a vydrží. Byla by škoda, kdybychom pro 
každý rohlík museli jezdit mimo obec.   Za členskou radu Ludmila Filipová a Marta Suchanová 
 

 Tradiční pouť v Bechyňské Smolči 
  SDH Bechyňská Smoleč zve všechny občany a příznivce na pouť 
v Bechyňské Smolči. Pouť se uskuteční v sobotu 9. května 2015. 
 Poutní mše svatá začíná ve 14 hodin ve smolečské kapličce. Po mši bude 
následovat společenské posezení v  úřadovně s bohatým občerstvením a hudbou.
       Všichni jste srdečně zváni!!! 

Sudoměřická pouť letos 17. května 
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  9. dubna 2015  
 

 

Zastupitelstvo obce  schválilo: 
� Prodej pozemku č. 33 o výměře 155 m2 

v kú. Bežerovice  za cenu 30 Kč / 1m2 s tím, že 
kupující uhradí náklady spojené s převodem 
nemovitosti. 

� Prodej pozemku č. 693/48 o výměře 92 m2              
v k. ú. Sudoměřice u Bechyně za cenu  
30 Kč / 1m2 s tím, že kupující uhradí náklady 
spojené s převodem nemovitosti. 

� Prodej pozemku č. 201/15 o výměře 278 m2           
v       k. ú. Bechyňská Smoleč za cenu 30 Kč / 1 m 2   
s tím, že kupující uhradí náklady spojené                
s převodem nemovitosti.  

� Prodej části pozemku č. 943/79 v kú. Bežerovice, 
který těsně přiléhá k pozemku u rekreačního 
objektu č. ev. 138 na pozemku č. 946/15, jehož 
přesná výměra bude určena geometrickým plánem,  
za cenu 100 Kč / 1 m2 s tím, že kupující uhradí 
náklady spojené s převodem nemovitosti. 

� Odměny pro neuvolněné členy zastupitelstva obce, 
v souladu s novelou nařízení vlády č. 37/2003 Sb.,     
s platností od 1. května 2015. 

� Členství obce Sudoměřice u Bechyně ve Spolku 
pro obnovu venkova. 

� Přihlášení obce Sudoměřice u Bechyně do soutěže  
Vesnice roku 2015. 

� Program Příspěvky na opravy fasád pro rok 2015. 
� Dohodu o úhradě nákladů na podlimitní stav žáků  

v ZŠ Sudoměřice u Bechyně na období leden – 
srpen 2015. 

� Dar SDH Bechyňská Smoleč ve výši 4 000 Kč. 
� Dar SDH Bežerovice ve výši 25 000 Kč. 
� Poskytnutí překlenovací půjčky MAS Lužnice      

ve výši 1 500 000 Kč. 
 
 
 

Zastupitelstvo obce projednalo / vzalo na 

vědomí: 
� Výsledky hospodaření obce za období  leden – 

březen 2015. 
� Žádost firmy Vodafon o snížení nájemného za 

antény na budově výkupu  v Sudoměřicích. 
 

 
 

 

     

  
 

  

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

         Příští schůze zastupitelstva obce se koná ve 
čtvrtek 21. 5.  2015 v 19

30 hodin v zasedací síni 
Obecního úřadu v Sudoměřicích. 

Program: 

� Hospodaření obce 1 - 4 / 2015 
� Rozpočtová změna č. 1 /2015 
� Prodeje pozemků 
� Různé 

Podrobný program bude zveřejněn na úřední desce  

7 dnů před konáním schůze 
 

Veškerá jednání zastupitelstva jsou veřejná a 

na všechna jste srdečně zváni. 

Dětský karneval  - poděkování 
 

 V sobotu 14. března 2015 odpoledne T.J. Sokol 

Sudoměřice uspořádala v sokolovně tradiční dětský 

maškarní karneval. Hojná účast dětí i dospělých zajistila 

úspěch této akce. Program pro děti byl bohatý a 

zábavný, děti si mohly zasoutěžit, zatančit, nechat se 

vyfotit ve svých maskách. Sladké pohoštění zajistila    

1. koláčovna z Bechyně, nápoje dodala zdejší 

restaurace. 

 Rádi bychom poděkovali všem, kteří přispěli 

svými dárky a cenami do soutěží. Akci podpořila 

Jednota OD Tábor, obec Sudoměřice u Bechyně, firma 

MaJa Toys, s. r. o., Sudoměřice u Bechyně a další firmy 

a občané obce. 

 Rovněž děkujeme všem aktivním maminkám   

a tatínkům, kteří nám pomohli s organizací karnevalu   
a výzdobou sálu.      

Poplatek ze psů 
 

 

 Upozorňujeme všechny chovatele psů, že 
poplatek ze psů je splatný do konce měsíce června. 
 

Obecní úřad provede výběr poplatku v osadách 
takto: 

Bechyňská Smoleč 
středa 13. 5. 2015 od 16

30
 do 17

30  

 v úřadovně 
 

Bežerovice 
      středa 13. 5. 2015  od 17

45
 do 18

30 

v úřadovně 
 

Sazba poplatku je 
60,- Kč za jednoho psa, 120,- Kč za druhého a  

dalšího psa téhož  chovatele. 
  

Upozorňujeme chovatele, kteří již psa nemají, aby 

i tuto skutečnost oznámili 

obecnímu úřadu. 

Sudoměřický zpravodaj 

MK ČR E 17304, občasník, vydává Obec Sudoměřice u Bechyně,  IČO: 
00252964. Příští číslo vyjde v červnu 2015.  
Uzávěrka 25. 5. 2015. Doručováno všem občanům obce Sudoměřice u 
Bechyně. Redakční rada uvítá jakýkoliv příspěvek a námět na zlepšení 
vzhledu a obsahu zpravodaje.  
  Tel: 381211132,   e-mail: obec@sudomerice.cz   

www.sudomerice.cz 
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Příspěvek  na opravy fasád  

2015 
 

     Zastupitelstvo obce na svém jednání dne 9. 4.  2015 schválilo 
podmínky pro přidělení „Příspěvku na opravu fasády“  v roce 2015.      
 

Podmínky: 
 

� Příspěvky budou poskytnuty z obecního rozpočtu. 
� Výše příspěvku stanovená zastupitelstvem obce činí 7 000 Kč. 
� Příspěvek lze poskytnout na základě písemné žádosti  fyzické osoby. 
� Příspěvek lze poskytnout na úhradu nákladů na opravu fasády vzniklých v roce 2015. 
� Žádat lze pouze na nemovitost v obci Sudoměřice u Bechyně (k. ú. Bechyňská Smoleč, Bežerovice 

a Sudoměřice u Bechyně). 
� V případě převisu žádostí bude přednostně příspěvek  přidělen žadateli s trvalým bydlištěm v obci. 
� Na tutéž nemovitost lze opakovaně žádat nejdříve po  10 letech. 
� Příspěvek je přísně účelový a bude poskytován na základě dokladů za materiál či za práci na opravě 

fasády. 
� Oprava bude činit minimálně 75% celkové plochy fasády. 
� Oprava fasády bude provedena podle návrhu  či se souhlasem obce. 
� Na příspěvek není právní nárok. 

Termín pro podání žádosti:  do 31. 5. 2015 

O poskytnutí příspěvku rozhodne  tříčlenná komise zvolená zastupitelstvem obce do 15. 6. 2015. 
 

Arménie a Náhorní Karabach 
 

  V září 2012 jsem navštívil dvě velice zajímavé a málo 
navštěvované země  s bohatou historií a kulturou. Jedná se o Arménii        
a o Náhorní Karabach. Ten je sice podle mezinárodního práva součástí 
Ázerbajdžánu, ale v roce 1994 vyhlásil nezávislost. Zvláště tuto zemi 
navštívil jen málokdo, protože ministerstva zahraničí všech evropských 
zemí, včetně České republiky, nedoporučují do této oblasti,                          
z bezpečnostních důvodů, cestovat. Navíc je  k návštěvě potřeba speciální 
vízum. 
 Po těchto zemích jsme cestovali s kamarádem tři týdny. Protože 
jde o malé země, procestovali jsme je opravdu důkladně. 
 Z cesty mám řadu fotografií, ze kterých mám vytvořenu 
přednášku.     V přednášce se seznámíme s dějinami i současností Arménie 
a Náhorního Karabachu prostřednictvím map. Dále uvidíme fotografie 
všech sedmi arménských památek chráněných UNESCO a řadu dalších starobylých objektů. Především jde o 
kláštery arménské apoštolské církve, z nichž některé pocházejí ze začátku čtvrtého století. (Šest ze sedmi 
památek UNESCO jsou právě kláštery, které jsou největším pokladem Arménie a také prakticky jediným 
turistickým lákadlem.) Přednáška je také představením současných arménských reálií a důležitou součástí jsou 
fotografie přírody, zvláště hor a jezera Sevan.  
 Jedna kapitola je speciálně věnována posvátné hoře všech Arménů - Araratu. 

 Závěrečná část je  věnována návštěvě památníku          
a muzea genocidy v hlavním městě Arménie Jerevanu. Zde je 
představena nepříliš známá, ale strašlivě bolestivá etapa dějin 
arménského národa, totiž systematické vyvražďování Arménů 
ze strany Turků v době první světové války. Výročí připomínky 
arménské genocidy připadá každoročně na 24. dubna. Letos je 
to právě 100 let, kdy genocida začala. Pro přednášku o Arménii 
je proto těžké vybrat lepší termín než právě 24. dubna. 

 Velice rád bych Vás na tuto přednášku pozval a těším se na setkání s Vámi. 
   Petr Plášil, od 1. listopadu loňského roku farář v Bechyni, Sudoměřicích a Hlavatcích 

 

Přednáška Petra Plášila 

Arménie a Náhorní Karabach 

se uskuteční 24. dubna od 19
00

 

v zasedačce obecního úřadu 

 v Sudoměřicích 
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Olympiáda v anglickém jazyce 
 Celé první pololetí mohli žáci 7. – 9. 
třídy sbírat body v konverzační soutěži 

v anglickém jazyce. Z počátku byly v průběžném 
pořadí jen minimální rozdíly, ale se stoupající 
náročností úkolů se začaly zvýrazňovat rozdíly mezi 
žáky. Do ústní části se probojovali ze 7. třídy Milan 
Jiříček, Veronika Pavlíčková a František Belza, z 8. a 
9. třídy Matouš Varačka, Pavel Martin a Pavel 
Peterka.  2 nejlepší ze školního kola (Milan Jiříček a 
Matouš Varačka) se zúčastnili okresního kola 
konaného v únoru v táborském DDM, kde měli 
možnost poměřit své dovednosti se žáky z jiných škol 
a nasbírat cenné zkušenosti do dalších let. Všem 
zúčastněným děkuji za snaživý přístup.   
    Mgr. Tomáš Borys 

 
Maškarní karneval na prvním stupni 
V únoru se děti z prvního stupně sešly na 

maškarním karnevalu, kde se předvedly 
v pestrobarevných kostýmech. V průběhu akce si 
zasoutěžily, zatancovaly a byly odměněny sladkostmi. 
 Nejhezčí  masku nebylo možné vyhodnotit, 
protože všechny byly velmi pěkné a originální. 
Zábavné odpoledne se žákům moc líbilo.  
   Mgr. Vladimíra Antonínová 

 
Srdce s láskou darované 
Žáci 4. a 5. ročníku se zapojili do výtvarně-

literární soutěže pro dětské kolektivy, kterou vyhlásil 
časopis Age Management. Cílem soutěže byla podpora 
tradičních lidských hodnot, jako jsou láska, přátelství, 
rodina a vzájemná úcta. Děti vyrobily srdíčka, ze 
kterých vytvořily obraz, jehož fotografie pak byla 
zaslána k posouzení odborné porotě. Tímto bychom 
chtěli poděkovat paní Martě Kopečkové, která 
fotografii pořídila.  
 Srdíčka jsme darovali všem opuštěným dětem, 
které nemohou vyrůstat v láskyplném rodinném 
prostředí, zvláště pak těm z dětských domovů.  
 Díky tomuto projektu jsme si prohloubili 
zkušenosti při práci v týmu a pocit radosti 
z vlastnoručně vytvořených výrobků.  
   Mgr. Vladimíra Antonínová 

 
Olympiáda v českém jazyce 
Ve čtvrtek 5. 2. se uskutečnilo v Táboře 

okresní kolo Olympiády v ČJ. Zástupci naší školy, 
Matěj Konečný (8. tř.) a Zuzana Korandová (9. tř.), se 
v silné konkurenci 47 účastníků rozhodně neztratili. 
Matějovi Konečnému se podařilo obsadit 11. – 15. 
místo. Gratulujeme! 
          Mgr. Kristýna Kvardová 

 
Pěvecká a recitační soutěž 
Hned po jarních prázdninách, v pondělí       

16. 2.,  jsme se sešli na školním kole recitační a 
pěvecké soutěže.  

 I. kategorii recitace vyhrál Vojtěch Brůček    
(2. tř.), II. kategorii Vojtěch Náprstek (5. tř.) a IV. 
kategorii Matěj Konečný (8. tř.). 
 Vojtěch Brůček a Matěj Konečný nás pak 
reprezentovali na okresním kole v Táboře, které se 
uskutečnilo ve dnech 3. a 5. 3. 
 V pěvecké části se statečně předvedli 3 žáci – 
Karolína Kubešová (5. tř.), Milan Jiříček a Bára 
Kalousková (oba 7. tř.). 
        Mgr. Kristýna Kvardová 

 

Jihočeský zvonek 
Ve středu 18. 3. se uskutečnil v Táboře již    
20. ročník pěvecké soutěže Jihočeský zvonek. 

Ani tentokrát naše škola nechyběla. Své pěvecké 
umění předvedli Milan Jiříček a Bára Kalousková  
ze 7. třídy. A úspěšně! Oba se umístili ve stříbrném 
pásmu, tj. 2. místo!! Gratulujeme! 
         Mgr. Kristýna Kvardová 

 

Pythagoriáda 
Ve dnech 16. 3. – 18. 3. proběhlo školní kolo 
Pythagoriády. Účastnili se jí žáci 5. – 8. třídy.  

 Do okresního kola postoupili žáci Konečný 
Matěj a Varačka Matouš (oba 8. tř.) a Proksch Adam 
(5. tř.). 
  Mgr. Vladimíra Závětová Komjatiová 
 

Plavání 
Ve středu 11. března začaly děti z MŠ a 
prvního stupně ZŠ navštěvovat plaveckou 

školu. 
 Hned první hodinu je paní učitelky rozdělily 
do družstev a děti začaly pomocí her a soutěží pilovat 
své plavecké dovednosti. Děti z MŠ a z 1. třídy mají 
svou výuku v malém bazénu, ale šikovní plavci chodí 
za svými kamarády i do bazénu velkého.  
 Plavání se dětem líbí a všichni plavou            
„s úsměvem“. 
          Mgr. Lenka Rozmušová 

 

SAPERE 
I v letošním roce se žáci naší školy 
zúčastnili soutěže „SAPERE – vědět, jak 

žít“, která je součástí celoevropského projektu 
SAPERE. Soutěž se věnuje otázkám zdravého 
životního stylu. Ze školního kola vyšly dva tříčlenné 
týmy ve složení: 1. stupeň – Gabriela Cvachová, 
Adam Proksch a Sabina Varačková, 2. stupeň – 
Matouš Varačka, Patrik Hanzal a Eva Hrušková 

(náhradník za nemocnou Elišku Peterkovou). Oba 
týmy zvítězily v okresním kole a postoupily do 
krajského kola, které proběhlo v březnu a nyní čekáme 
na vyhodnocení výsledků. 
      Mgr. Iva Přibylová 

Tradiční školní akademie se koná 

12. 6. 2015 od 17
00

 v sokolovně 



 
Povídání o časech, když  č
 

Velikonoce, vytoužené, ma
trochu namrzlé, to aby dostály  li
Velikonocích“, ale byly poctivé. 
zabarvená lýtka a koledníci marně 
ještě zamontovat. Mnozí tvrdí, že V
a v něm  je ukryta ještě jedna trad
definitivně zmizí poslední špína  po

Ale oslavy jara prý bývaly 
Ostatně nejlépe to popsal  a o tom
rodák z Týna nad Vltavou,  Ant
hospodách pantátům a na dračkách
čerti a čarodějnice a při tom slavil
nešetřilo. Křepčili  prý tak mocně, 
(zaniklé vesnice v oboře) a jindy
čarodějnic, modré vltavíny. 

P
čarodějn
čarodějn
si přivol
a to na 
že strom
a všude 

J
tomuto reji, když se vracel  pozdě
tehdy u vsi Černice v naší oboře. 
Sesedly se do kruhu v místech, kde
Ty tvořily na nebi světelné čáry a p
do bílého rána. Pili prý čaj z durm
chlupatou  kůži, odkládali i rohy a 
svými nevěstami na svých vozech  

Johan Hejnrich Gruber 
zburcoval a zpět se vrátil s rotou
nocovali. Těm se povedlo  některé
v černické  tvrzi. Ženy se pak prob
vytáhly ze šatů skryté modré vltaví
znehybněly. Následně je do naha v
odplatu pak vypálily černickou tvrz
obyvatelé, kteří ukrytí v lesích přež
postavena Nová Ves a tam byli 
zarostlo znovu lesem. Dnes je v těc

Tak takhle nějak se u nás s
nebo smyšlenka, vyprávěla se tady
století, kdy byla sepsána. Zda je n
místní sudoměřický rodák, režisér 
v Praze  na sezeních s kolegy  a nav
trval na tom, že v Černické oboře s
nalezení. Podle Vltavotýnských po
(ten tuto pověst  prvně zachytil 
a  A. J. Puchmajerem,  vyšla tato p
měl i inspirovat básník K. J. Erben,

  

  A pro čtenáře n

5 

čerti slavili s čarodějnicemi na Černicích sv

agické, krásné a veselé  jsou již za námi.  Sice
lidové pranostice  „o zelených Vánocích a b
. Ještě teď si některá děvčata  hladí do m
ě přemýšlejí,  co udělat s vykoledovanými va
 Velikonoce otevírají jaro, ale do plného jara c
dice. Je to stavění májů a pálení čarodějných
o zimě v hromadách hořícího klestí. 
 tady u nás, na bechyňsku a na vltavotýnsku
 vyprávěl  básník českého jihu, jeden z prvn
tonín  Jaroslav  Puchmajer (1769-1820). 

h  ženským a dětem o tom, jak v dřívějších do
ili své svatby. A byly prý to oslavy velkolep
, až jednou shořely celé  Černice, jindy zas pr
y zas shořely celé Kozelky. Za vše prý 

Podle pověsti je kraj mezi Týnem, Bechyn
nic. Byl prý to tehdy  kraj  obzvláště nebezpe
nice na své jarní svatby. Jednou za čas, za po
lávaly  své ženichy, čerty. Ti přilétali, kupodi
 ohnivých vozech.  Pak spolu obcovali a 
y v lese praskaly, tráva vůkol  hořela a voda

  smrděla  síra. 
Jistý jezuita, Johann Gruber, rodák z Hvožďa
ě v noci ze Soběslavi  do Bechyně. Sjezd čar
 Sjely se tehdy čarodějnice  z Rakouska, Bav
e je dnes  zámeček Hvězda, a metaly modré

po nich sjížděli čerti na svých ohnivých vozec
rmanu a rulíku a to je uvádělo do tranzu. Č
 předváděli  se jako mladí svůdní chlapci. Na

  zpět na nebe. 
nelenil, utíkal na Bechyni, vše tam 
u bavorských rejtarů,  kteří tam právě 
ré ženy-čarodějky pochytat a uvěznit  je 
budily a když zjistily, že jsou uvězněné, 
íny, těmi oslnily rejtary a tím je  naprosto 
vysvlečené zahrabaly do mravenišťat. Za 
z a celou vesnici. Bylo to tak bouřlivé, že 
žili, odmítli se navrátit a tak prý jim byla 

i usazeni. Dlouho pak trvalo, než  vše  
ch místech zámeček  Hvězda a  budova  Golfu
slavily příchody jara v předešlých staletích. A
y po vesnicích před několika staletími a pře
na ní jen zrnko pravdy, si nic nedělali ani ta
r Národního divadla v Praze  K. H. Hilar. Te
víc tvrdil, že jeho babička a prababička byly 

 schovaly nářadí na hledání vltavínů a ukryly
ověstí, sepsaných z části sudoměřickým učitel
l v Sudoměřicích v roce 1780), dobovým p
pověst tiskem v roce 1867 v Dožínkovém kale
, který napsal na toto téma  píseň „Ďáblova ne

ašeho zpravodaje pro zasmání a pobavení, vybral ob. 

vatby. 

e byly 
 bílých 
modra 

ajíčky, do jakého jídla je 
 chybí ještě malý kousek 
h ohňů. Každoročně tak  

u,  o mnoho bouřlivější. 
ních národních buditelů, 
 Již tehdy vyprávěl po 
obách slavili příchod jara 
pé, ohněm a bleskem se 
rý Benešoves, pak Žďár 

 mohly modré kameny 

ní a Soběslaví  krajem 
ečný, neb se tam slétaly 

omoci modrých vltavínů, 
ivu,  z nebe, ne ze země,  
 tančili a to tak hrubě,          
a v rybnících se vypařila 

an, byl osobně přítomen 
arodějnic a čertů byl prý 
vorska a z celých Čech. 

é vltavíny do černé noci. 
ch. Pak spolu křepčili až 
erti si pak prý svlékali  

ad ránem pak odlétali se 

fu. 
Ať již  pověst, báchorka, 
etrvala do devatenáctého 
takoví velikáni, jako byl 
en ji s oblibou vyprávěl 
 z rodu těch čarodějnic a 
y zde poklad, co čeká na 
lem Rudolfem Davidem 
písmákem J. Šmausem             
lendáři. Touto pověstí se  
evěsta“. 

 kronikář  F. Stach 



  

 Fotosoutěž - „Moje chv
 

 Rádi čtete a fotíte? Máte ně

A co vaše oblíbená knížka nebo „čt

 Zúčastněte se proto n

knihovna@sudomerice.cz  nebo je

členy rodiny a známé. K fotografii

jméno a  příjmení autora fotografie

 Soutěž potrvá do října 2015

dát svůj hlas fotografii, která se mu

  Na vítěze čeká odměna. 

 

vyfouknutých vajíček dělali berušk

výtvarnou dílnu, na které jsme zdo

špendlíky a korálky. Jak se jim p

školky na www.skola.sudomerice.c

 
 Turnaj v křížovém mariáš
 

 Dne 28. bře

Seskupení mariášníků

turnaje v křížovém m

bylo celkem 16 

od 10. do 16. hodiny 

oblíbenou hru.  

Odměnu pro vítěze zí

pan Vlastimil Martin, jako druhý

Hruška, třetí místo obsadil pan Pav

Jako další se zúčastnili a hodnotné

I. Frolíková, L. Habart, J. Herold,

Novák, Vl. Podhradský, O. Urban a

 Bežerovičtí hráči se proti m

trojnásobného vítěze. Dáváme si to

 Za zdárný průběh soutěže

družstvo Rosa Sudoměřice, s. r. o.

akce a na občerstvení pro účastníky
 

Svoz popelnic v letním
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vilky s knihou“ 

ějaké své oblíbené zákoutí, kde čtete? 

čtecí poloha“? 

nové fotografické soutěže. Fotografie 

e vytištěné přineste do knihovny. Fotit může

ii připojte zároveň nějaký komentář o knihách

e. 

5. Fotografie budou vystaveny v knihovně a 

u nejvíce líbí. 

Z mateřské školy 
 

 Zápis 

 V pondělí 23. březn

proběhl zápis dětí na škol

rok 2015/16. Rodiče s dětm

si prohlédli prostory školky

děti si mohly pohrát s ostat

zahradě. Bylo zapsáno celk
 

 Velikonoční tvoření

Před Velikonocemi jsme 

dětmi pekli jidáše ve tva

zajíčka, vyráběli jsme ptáč

z plechovek a obilí, 

ky, žabky a kachničky. S rodiči jsme měli da

bili polystyrénová vejce papírovými kytičkam

povedla, si můžete prohlédnout ve fotogale

.cz       

ši v Bežerovicích 

ezna 2015 uspořádalo 

ů Bežerovice 9. ročník 

mariáši. Zaregistrováno 

hráčů, kteří v době              

 hráli na čtyři kola svoji 

ískal již potřetí za sebou 

ý se umístil pan Josef 

vel Kopáček. 

é ceny získali: O. Dóka, 

, M.  Horák, Fr. Hruška, Jar. Hruška, B. Ko

 a Fr. Zimmel. 

minulosti polepšili, ale stále se nám bohuže

o za cíl v příštím, desátém ročníku. 

e patří poděkování obci Sudoměřice u Bec

.  Dík patří i dalším sponzorům a všem, kteř

y.       Seskupení ma

 režimu od 4. května 2015 vždy ve čtvrtek 

Poslední zimní svoz 30. 4. 2015 

První letní svoz 14. 5. 2015 

zasílejte na e-mail 

ete jak sebe, tak i další 

ch, o čtení a samozřejmě 

 každý návštěvník může 

na 

lní 

tmi 

y a 

tními dětmi ve třídě i na 

kem devět dětí. 

í 

e s 

aru 

čky 

 z 

alší 

mi, 

erii 

      Lenka Marešová 

opřiva, Z. Mušálek,k Fr. 

el nepodařilo sesadit již 

chyně a zemědělskému 

ří se podíleli na přípravě 

ariášníků Bežerovice 

 sudý týden. 
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 Slavnostní schůze. 
 

 Tělocvičná jednota Sokol Sudoměřice u Bechyně letos oslavila 90. výročí 
postavení budovy sokolovny. 
 Slavnostní večer proběhl v pátek 6. března 2015. Sešli jsme se my členové 
Sokola i s mnoha dalšími obyvateli obce a přáteli v sále sokolovny, abychom uctili 
památku stavitelů této budovy. Naši předchůdci ji  v letech 1924 – 1925 vlastníma 
rukama postavili, podíleli se na financování stavby  a mnozí se i zadlužili a odvážně 
ručili svými majetky.  
 Po celých 90 let sokolovna slouží sportu a kultuře v obci. Hrála se tu divadelní představení místního 
ochotnického spolku, slavily šibřinky, bály, karnevaly... Roky zde fungovalo kino.  Ani za 2. světové války, 
ani za nadvlády komunistů, kdy byla činnost  Sokola zrušena, se zde sport a kultura zcela nezastavily, zdejší 
sokolovna a místní obyvatelé obstáli i v těžkých dobách. 
 V roce 1997 byla činnost zdejší T.J. Sokol obnovena a majetek se vrátil místním Sokolům. Stále zde 
hrají oddíly fotbalu, volejbalu, stolního tenisu, cvičí ženy i děti. Probíhají kulturní akce. Někdy se daří víc, 
někdy méně, občas oddílům chybějí sportovci, nejčastěji chybí dostatek peněz. Ale stále jedeme dál. Podařilo 
se nám i za pomoci dotací opravit střechu, vybudovat nové sprchy v suterénu, renovovat kotelnu a starý 
veliký kotel nahradit dvěma menšími s lepší možností regulace Zrealizovali jsme celkovou opravu 
elektroinstalace a řadu dalších menších oprav a úprav tak, aby sál co nejlépe sloužil našim sportovcům a 
návštěvníkům kulturních akcí i zdejší škole k hodinám tělesné výchovy. 
 O tom všem a o mnohém dalším z historie zdejší jednoty a budovy sokolovny byla řeč na našem 
slavnostním večeru. Poutavým vyprávěním přispěl zdejší obecní kronikář pan František Stach. Ten je 
autorem i krásné makety sokolovny, která se dá složit dle jednotlivých fází, jak byla budována a 
přistavována. 
 Na slavnostním večeru nám předvedly své umění mažoretky ze zdejší základní školy a naši nejmenší 
Sokolové nám ukázali, co se stačili při cvičení pod vedením Jany Šonkové naučit.  
V rámci slavnostního večera proběhla i valná hromada T.J. Sokol Sudoměřice u Bechyně, kde členové 
zhodnotili uplynulý rok a projednali a schválili plány na rok následující. Schůzi byli přítomní i všichni 
ostatní hosté večera a se zájmem poslouchali informace, jak si zdejší jednota vede, jaké má starosti a radosti. 
Myslím, že pro mnohé bylo to množství aktivit, jak sportovních, tak kulturních i hospodářských, 
překvapením.  
 Do stěny v sále sokolovny byla zpět zabudována pamětní deska z roku 1924, 
jíž jsme před dvěma lety museli, z důvodů jedné z úprav v sále, vyjmout. Deska a 
pamětní schránka dostaly své nové důstojné místo. V závěru nejslavnostnější části 
večera zazněla česká národní hymna. 
Slavnostní večer byl velmi vydařený, příjemný i poučný. Bylo připraveno malé 
pohoštění, zdejší restaurace zajistila dostatek nápojů a přátelé z řad muzikantů se 
postarali o dobrou pohodu do pozdního večera. Ozdobou večera byla starostka 
zdejšího Sokola paní Šárka Kratochvílová, která si nechala k této příležitosti ušít 
slavnostní sokolský kroj a moc jí slušel. 
 Děkujeme všem, kteří se na organizaci slavnostního večera podíleli a zejména 
všem, kteří se ho zúčastnili. Bylo nám ctí a bylo to krásné. 
        Za T.J. Sokol Sudoměřice u Bechyně Eva Dušková 
 
 



  
 

 

 Valná hromada společnosti ČPL, n.
 

 Dne 20. března proběhla valn
společnosti České přístavy a loděn
(nikde nezapsaný spolek) se sídle
rovicích.  
 Akcionáře přivítal předse
stavenstva. Ředitel pro styk s veřejno
těžko pochopitelnou situaci ohle
a zdůraznil akcionářům  nutnost šířit 
zakoupených akcií. Ředitel pro v
přečetl zdravici našeho finančního
Finanční ředitel přednesl fundovan
o vývoji cen akcií a jaké ukazatelé 
vliv. Upozornil také na nebezpečí 
špionáže ze strany některých mocnost
ředitel vyhlásil program na průzkum 
moří a současně sdělil, že 20. června o
zvána široká veřejnost. Akcionáři pak 
kulturní vložka s názvem „Z Bežerovi
 Celý záznam valné hromady je
     
     

P R V É  Č Ů R Á
 

čtvrtek 30. 4. o

Při této nové tradici vítání 
s barvami a se

Slavnosti se již tradičně se s
dramatickou prezen

ze sudoměřické sekc
 

� Jako již tradičně i letos bude čůra

� Jako již tradičně i letos se děti 

zimu trochu zrestaurované.  

� Jako již tradičně i letos se můžete

� Jako již tradičně i letos si můžete

 

To vše samozřejmě,  bud

8 

Dětská ker
Pojďte s námi hledat ve 
zvířátka, která zde žila, a 
vzpomínáme. 
 

- dílna se uskuteční dne 2
17.00 v dílnách ZŠ Sudo
plechovými vraty) 
- prosíme malé sochaře v do
- dílna je zdarma, sochy 
nově vznikající naučnou ste
- budeme pracovat s ker
přineste si pracovní oblečen
- přihlaste se do středy 22. 4

(tel. 608 822 682, e-mail
       T
 

n.n.s.  
lná hromada 
nice, n.n.s., 
em v Beže-

seda před-
ostí objasnil 
ledně akcií            
t věhlas jimi 
vládní styk 
o poradce. 
nou zprávu        
 mají na to 

 průmyslové 
tí. Obchodní 
 vesmírných 
 odstartuje v Bežerovicích první z našich lodí k M
 nadšeně odsouhlasili emisi nových akcií v hodno
ic ku hvězdám“. Škoda je, že se nedostavili všichn
je možno zhlédnout na bežerovickém parlamentu.

 Předseda valné hromady a obchodní ře
 Ředitel pro styk s veřejností:   

N Í  Ž I Ž K Y  

od 1700 hodin 

 jara si rodiče a děti hrají 
e stavebnicí. 
svou výtvarnou, hudební i 
ntací účastní děti 
e bechyňské ZUŠ. 

at limonádu. 

i dočkají oblíbené stavebnice, přes 

e dočkat nečekaného překvapení. 

e na návsi posedět u roztopené pece.  

de-li nám přát počasí. 

amická díla 
 své fantazii sudoměřická 
 pátrat po tom, proč na ně 

25. 4. 2015 cca od 9.00 do 
oměřice u Bechyně (vchod 

oprovodu dospělých 
 jsou určeny pro objekt na 
tezku 
ramickou hlínou, prosíme, 
ní 
 4. 2015  
il: jan_brucek@volny.cz) 
Tešíme se na Vás. Tatrmani 

oři hojnosti. Na tuto akci je 
otě 6 mld. Kč. Závěr ozářila 
ni akcionáři. 
. 
editel: Daniel Rosecký 

 Bohuslav Špaček 
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